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هفته بیست و پنجم 

دنیا حیدری 
      گزارش  

رقابت ه�ای لیگ 
برتر عصر امروز در 
حالی آغاز می ش�ود که طی روزهای گذشته 
حاشیه های اس�تقلال تقریباً تمام نگاه ها را 
معطوف به این باشگاه کرده بود. استقلال در 
حالی فردا در اراک به میدان می رود که دیروز 
با اعلام سازمان خصوصی سازی عملًا نسخه 
علی فتح الله زاده در این باشگاه پیچیده شد و 
باید منتظ�ر خداحافظ�ی او از جم�ع آبی ها 
باشیم! اتفاقی که حالا باید دید چه تأثیری در 
رون�د اس�تقلال دارد و چ�ه سرنوش�تی در 
هفته های پایان�ی لیگ متوجه پس�ران آبی 

خواهد بود.
اما مهم ترین مصاف امروز رویارویی پرسپولیس 
در آزادی با ملوان است. تیمی که اگرچه با کسب 
24 امتیاز از پنج برد، 9 مس��اوی و 10 باخت در 
نیمه پایین جدول قرار دارد، اما بی تردید حریف 
دست و پا بس��ته ای برای سرخپوشان پایتخت 
نیست، خصوصاً که هدایت نیمکت آن را مازیار 
زارع در دست دارد. بازیکن سابق پرسپولیس که 
امیدوار است در مصاف با شاگردان یحیی موفق 
به شکستن طلسم نبردن در بازی های خارج از 
خانه شود. هدفی که البته دستیابی بدان چندان 
هم ساده نیست، نه فقط چون در پنج دیدار اخیر 

چهار برد سهم پرسپولیس بوده و ملوان تنها در 
یک بازی به پیروزی دس��ت یافته است، بلکه از 
آن جهت که ش��اگردان زارع در پنج بازی اخیر 
خود متحمل سه باخت شده اند و تنها در دو بازی 
به تساوی دس��ت یافته اند. نتایجی که نشان از 
اوضاع نابسامان انزلی چی ها دارد. از سوی دیگر 
ملوان که هفته هاس��ت موفق به کس��ب برتری 
در مصاف های خارج از خانه نشده در این بازی 
صادق بارانی، کاپیتان باتجربه و تأثیرگذار خود 
را نیز به همراه ندارد و ای��ن کار را برای میهمان 

سخت تر می کند. 
البت��ه عملک��رد سرخپوش��ان ه��م چنگی به 
دل نمی زن��د و یحی��ی را به دلی��ل تصمیمات 
پراش��تباهش در چیدمان ترکیب اصلی تیم و 
همچنین تعویض ها به س��یبل انتقادها تبدیل 
کرده است، اما بی شک دوئل مربیان پرسپولیسی 
لیگ دیدنی خواهد بود و باید دید یحیی می تواند 
برای فرار از زیر بار انتقادها هم که شده نخستین 
بازی سال جدید را با برد در آزادی به پایان ببرد و 

حداقل به رده دوم برسد یا نه. 
این بازی برای یحیی و ش��اگردانش از اهمیت 
بالایی برخوردار اس��ت. عب��ور از س��د ملوان، 
گربه سیاه پرس��پولیس در جام حذفی می تواند 
مقدمه برتری در دربی )دو هفته دیگر( باش��د. 
اما کسب نتیجه در این بازی به همان اندازه که 

می تواند به بالا رفتن انگیزه و روحیه سرخپوشان 
برای مصاف با اس��تقلال کمک کن��د، می تواند 
یحیی را به دردسر بیندازد، چراکه سرخپوشان 
9 بازیکن س��ه اخطاره دارند که با دریافت یک 
کارت زرد دیگر از حضور در مهم ترین بازی دور 

برگشت محروم می شوند. 
   

بی ش��ک حس��اس ترین مصاف دومی��ن روز 
از هفت��ه بیس��ت و پنجم، مصاف اس��تقلال با 
آلومینیوم در اراک اس��ت، خصوصاً که حذف 
دوباره آبی پوشان پایتخت از رقابت های لیگ 
قهرمانان آسیا به دلیل عدم پرداخت مطالبات 
اس��تراماچونی مس��جل ش��ده اس��ت! اتفاق 
تأس��ف باری که دلخوری و اعتراض هواداران 
استقلال را در پی داشته اس��ت، چراکه حالا 
در صورت قهرمانی هم ای��ن تیم نمی تواند در 
لیگ قهرمانان حضور داشته باشد. با این وجود 
بهترین اتفاق در چنین شرایط بغرنجی کسب 
سه امتیاز بازی با آلومینیوم است و دستیابی 

به جام قهرمانی. 
اس��تقلال در حال��ی س��اعت 19:30عصر روز 
جمعه به مصاف آلومینی��وم می رود که آخرین 
برد آبی پوشان برابر نماینده اراک به 15 دی ماه 
99 برمی گردد و این تنها برد اس��تقلال در پنج 
بازی اخیر با آلومینیوم اس��ت، چراکه هر چهار 

دیدار دیگر با تساوی و تقسیم امتیازها بین دو 
تیم به پایان رسیده است. نتیجه جالب توجهی 
که نشان می دهد ساپینتو کار چندان ساده ای 
مقابل ش��اگردان رحمتی ن��دارد، خصوصاً که 
روزبه چش��می و مهدی مهدی پور نیز به دلیل 
محرومیت نمی توانند آبی پوشان را در این دیدار 
همراهی کنند و رسیدن آرش رضاوند )به دلیل 
مصدومیت( نیز به این بازی در هاله ای از ابهام 
قرار دارد. اما بدون تردید مهم ترین مس��ئله در 
مصاف روز جمعه استقلال با آلومینیوم به این 
برمی گردد که آیا س��اپینتو می توان��د با وجود 
اتفاقات رخ داده اخیر)حذف از لیگ قهرمانان( 
روحیه و انگیزه ش��اگردانش را برای این دیدار 
مدیریت کند یا رحمتی کار آبی پوشان را برای 
ادامه حضور در رده دوم جدول سخت می کند. 

البته حساسیت بازی تراکتور – سپاهان هم کم 
از دیگر مدعیان لیگ نیست. صدرنشین لیگ 
این هفته در تبریز به مصاف تراکتور می رود. دو 
تیم هفته قبل برده اند و حالا کسب نتیجه در 
این دیدار برایشان از اهمیت بالایی برخوردار 
است، خصوصاً برای زردپوش��ان اصفهانی که 
دیگر در حاش��یه امنیت قرار ندارن��د، اما باید 
دید دوئل خم��س – مورایس به س��ود کدام 
تیم خاتمه خواهد یافت، سرخپوشان تبریز یا 

زردپوشان اصفهانی.
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رضایت بحران زده ها از تساوی
تیم های بحران زده جزیره به تساوی بدون گل 
رضایت دادند. دیدار معوقه چلسی – لیورپول در 
شرایطی با تس��اوی به پایان رس��ید که هر دو تیم به 
کسب هر سه امتیاز نیاز مبرم داشتند. از یک سو گراهام پاتر 
از چلسی اخراج شده و در سوی دیگر نیز یورگن کلوپ روی لبه 
تیغ قرار دارد. این چهارمین تس��اوی متوالی چلسی و لیورپول 
در دیدارهای رودررو بود. شعارهای تند هواداران میزبان علیه 
لیورپ��ول از جمله اتفاقات حاش��یه ای این دیدار ب��ود. با اینکه 
قرمزها در رده هش��تم جدول حضور دارند، اما کلوپ سرمربی 
آلمانی لیورپول بدون نگرانی برای آرس��نال حریف بعدی این 
تیم کری خواند: »هر دو تیم فصل گذش��ته در دو فینال بازی 
کردند. دو تا از بهترین صفر- صفرهایی که من دیدم. دو تیم از 
نظر اعتماد به نفس در سطح پایینی بودند، اما واقعاً جنگیدند. 
از این یک امتیاز راضی هستیم. حرکات خوب زیادی داشتیم. 

جنگندگی زیادی را به نمایش گذاشتیم و ما باید به مسیرمان 
ادامه دهیم. کاری که ما باید انجام دهیم، این است که رو به جلو 
برویم، گاهی اوقات با قدم های کوچک. بازی بعدی برابر آرسنال 
اس��ت! نمی دانم آنها سال گذش��ته این موقع در چه جایگاهی 

بودند، اما حالا در آسمان ها در حال پرواز هستند، شرایطی باور 
نکردنی دارند و فوتبالی فوق الع��اده را به نمایش می گذارند که 
تماشای آن واقعاً لذت بخش است. بی صبرانه در انتظار رسیدن 
این بازی هس��تم.« برونو س��التور، مربی موفق چلسی از بازی 
تیمش ابراز رضایت کرد: »باید روی هر بازی تمرکز کنیم. بچه ها 
بهترین بازی شان را ارائه می دهند. فصل خیلی سختی بود. آنها 
هم انسان هستند و باید به آنها کمک کنیم. موقعیت هایی ایجاد 
کردیم. گل زدیم که آفساید بود. هیچ فرصتی به لیورپول ندادیم. 
آنها با تمام وجود دفاع کردند و من از سه مدافع تیم بسیار راضی 
هستم. بعضی از بازیکنان ما ماه رمضان را پشت سر می گذارند 
و بعضی ها از مصدومیت برگش��تند. از طرفی پ��ر کردن جای 
پاتر کار سختی اس��ت. با گراهام پاتر دوستان نزدیکی هستیم. 
نشستن روی نیمکت بدون حضور او دشوار است، اما من تمام 

تلاشم را می کنم.«

 کلوپ
  منتظر بازی

 با آرسنال است

اشرف رامین
      فوتبال اروپا
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بایرن مونیخ به کسی رحم نمی کند
در روزهایی که شایعه پیوس��تن مهدی طارمی به بایرن مونیخ بسیار 
پررنگ تر از قبل به گوش می رسد خبر حذف باواریایی ها از گردونه 
رقابت های جام حذفی آلمان ش��اید همه چیز را تحت الشعاع 
قرار دهد و باعث شود نظر مهاجم تیم ملی ایران در خصوص 

پیوستن به این تیم تغییر کند. 
شکست در خانه و حذف از گردونه جام حذفی آلمان بدترین 
اتفاق ممکن برای توماس توخل و بایرن مونیخ در دومین تجربه 
همکاری با هم بود. بایرن مونیخ، ناگلزمن را بیرون کرد تا 
شاید بتواند با توخل به ساحل آرامش برسد. بازی 
اول هم خوب بود وقت��ی دورتموند را گلباران 
کردند، اما شکس��ت مقابل فرایبورگ آن هم 
در خانه چیزی نیس��ت که به این راحتی از 
یاد هواداران دوآتش��ه بایرن برود. هرچند 
توماس توخل مس��ئولیت این شکست 
را برعهده گرفته و عنوان کرده اس��ت: 
»ما با هم می بریم و با ه��م می بازیم. 
درست است ما کادر مربیگری جدید 
بایرن مونیخ زمان زیادی نداش��تیم، 
اما من مس��ئولیت این باخ��ت را قبول 
می کنم. حالا باید آنالیز کنیم که چه اشتباهی 

رخ داده اس��ت. باید برای دیدار ش��نبه آماده ش��ویم و هم��ه چیز برای 
بایرن مونیخ ادامه دارد.« 

بدون تردید باش��گاهی چون بایرن مونیخ با اه��داف خاص خود 
بازیکن و مربی جذب می کند. بایرن، ناگلزمن را بیرون کرد و 

توخل را آورد تا جام به دست آورد، اما حالا او در دومین 
بازی یک جام را از دس��ت داده و حتماً ادامه این روند 
برایش گران تمام خواهد ش��د. بایرن از جذب طارمی 

هم به دنبال اهداف خودش است و مهم این است که مهدی 
طارمی متوجه باشد فوتبال آلمان با فوتبال اروپا تفاوت دارد، 
فوتبالی که کمتر کس��ی در آن دوام می آورد. بایرن خشن و 

بی رحم است و نه به ناگلزمن رحم می کند و نه به توخل. 
بنابراین شاید بهتر باش��د طارمی اگر قصد جدایی از 

پورتو را دارد به پیشنهادهای دیگر خود بیشتر فکر 
کند که حتی باقی ماندن در پورتو برایش بسیار 

بهتر از پیوستن به بایرن مونیخی است که نام ها 
را قربانی اهداف خ��ود می کند.« بایرن قبلًا 
هم ایرانی هایی را ب��ه خدمت گرفته و پس 
از مدتی نیمکت نشینی و چند دقیقه بازی 
گران تر فروخته تا کسری بودجه را تأمین 

کند! طارمی نباید در چنین دامی بیفتد.

فریدون حسن
      چهره

ملوان پله صعود پرسپولیس به دومی!

امیرحسین زارع با عذرخواهی و اظهار ندامت دوباره 
به تمرینات تیم ملی کشتی آزاد بازگشت. کشتی گیر 
س�نگین وزن کش�ورمان در جری�ان اردوی تمرینی 
با کامران قاس�م پور دیگر ملی پ�وش ایرانی درگیری 
فیزیکی داش�ت. این مس�ئله واکنش س�ریع پژمان 
درستکار را به همراه داشت. اخراج از تمرینات باعث 
ش�د زارع خیلی زود متوجه اش�تباه بزرگش شود. با 
اینکه س�خنگوی فدراسیون ابتدا بازگش�ت زارع به 
تمرینات را تکذی�ب کرد، اما پس از برگزاری جلس�ه 
انضباطی با حضور دبیر و سوریان، رئیس و نایب رئیس 
فدراسیون، کدورت ها برطرف ش�د و این ورزشکار به 
تمرینات بازگشت. انتشار عکسی از برخورد دوستانه 
سرمربی و قاسم پور با امیرحسین زارع نشان می دهد 

هیچ اثری از حاشیه در اردوی آزادکاران نیست.

 بازگشت آرام
 کشتی گیر حاشیه ساز

قاب

شیوا نوروزی

امیدها برای فدراسیون اهمیتی ندارند
مدیران ورزش کشور عادت کرده اند به اینکه حرف های تکراری بزنند و 
موضوعاتی را یادآوری کنند که همه می دانند. کیست که از بلاتکلیفی 
تیم امید و بی مسئولیتی فدراسیون فوتبال خبر نداشته است. دبیرکل 
کمیته ملی المپیک روز گذشته از رسانه ها خواست تا مطالبه عمومی 
برای رسیدگی به اوضاع تیم امید را از فدراسیون فوتبال مطرح کنند. 

نیازی نبود مناف هاشمی به این مسئله اشاره کند، چراکه هم رسانه ها 
و هم مردم می دانند مس��ئولیت اصلی تیم امید با فدراس��یون اس��ت 
و تعیین تکلیف این تیم به عن��وان یک مطالبه جدی بارها از س��وی 
رس��انه های مختلف مطرح شده اس��ت. منتها مش��کل اینجاست که 
آقایان در فدراس��یون فوتبال گوش هایشان را گرفته و در اتاق هایشان 
را بسته اند تا مبادا انتقادها را بشنوند. چند ماه از معرفی سرپرست تیم 
گذشته، اما حتی حکم  حبیب کاشانی را نیز صادر نکرده اند چه برسد 
به اینکه س��رمربی انتخاب کنند. مهدی تاج و مدیرانش یک سر دارند 
و هزار س��ودا، آنقدر مشغول رسیدگی به س��ایر امور هستند که دیگر 
وقتی باقی نمی ماند برای امیدها، به ویژه ای��ن  روزها که تا قبل از عید 
درگیر تیم ملی و انتخاب جانشین کارلوس کی روش بودند، پس از آن 
هم نوبت به بازی های دوستانه و اردوی تیم بزرگسالان با ژنرال رسید 
و حالا هم که دوباره بحث کسب مجوز حرفه ای باشگاه ها مطرح شده 
است. لیگ برتر هم که مثل قبل با حواش��ی زیادی پیگیری می شود. 
ضمن اینکه سفرهای خارجی بی ثمر و تبلیغاتی برای ابقا در سمت های 
تشریفاتی را نیز باید به مشغله های آنها افزود. در واقع تیم امید اصلًا در 

اولویت  فدراسیون نشین ها جایی ندارد. 
اما چطور می توان نس��بت به آینده امیدها بی توجه بود؛ پنج ماه دیگر 
بازی های آسیایی آغاز خواهد شد و تیم زیر 23سال فوتبال ایران هنوز 
سرمربی ندارد! شش ماه زمان ایده آل با اهمال آقایان هدر رفت و این 
در حالی اس��ت که هیچ برنامه ای برای زمان باقیمان��ده هم نداریم. از 
آخرین موفقیت فوتبال کش��ورمان در بازی های آس��یایی نزدیک به 
دو دهه می گ��ذرد و در این مدت فدراسیون نش��ین ها فقط حرف زده 
و شعار داده اند. هر کس��ی رئیس ش��ده از تیم امید به عنوان دستاویز 
تبلیغاتی استفاده کرده و در نهایت نیز تیشه به ریشه این تیم زده است. 
سال هاست که قبل از هر رویدادی فدراس��یون یاد انتخاب کادر فنی 
می افتد و با سروصدا و هیاهو تلاش می کند آن را موفقیتی بزرگ جلوه 
دهد. در صورتی که تش��کیل کادرفنی و اردو وظیفه فدراسیون است. 
مشکل اینجاست فدراسیون وظایفش را انجام نمی دهد و هیچ نهادی 
نیز از آنها بابت س��وءمدیریت و فرار از مسئولیت بازخواست نمی کند. 
بازی های آسیایی تنها یکی از رویدادهای آتی تیم امید است و امیدها 
باید در رقابت های انتخابی المپیک نیز به میدان بروند. المپیک همان 
آوردگاهی است که فوتبال ما نزدیک به نیم قرن است رنگش را ندیده 
و موفق به کسب سهمیه ورودی آن نشده اس��ت. قاعدتاً اگر هر کشور 
دیگری بود در این سال ها با یک برنامه ریزی بلندمدت نه تنها به ناکامی 
کسب سهمیه پایان می داد، بلکه در المپیک نیز در جمع بهترین ها قرار 
می گرفت. بااین حال این قاعده در فوتبال ما صدق نمی کند، چراکه ما 

هنوز اندرخم تعیین سرمربی و صدور حکم سرپرست مانده ایم. 
در فوتبال ایران همه چیز حول تیم  بزرگس��الان و چند تیم پرطرفدار 
باشگاهی می چرخد. برای مدیران نیز دقیقاً رسیدگی به همین  تیم ها 
و مطرح شدن در سطح کشور و بین المللی مهم است. سایر تیم ها حکم 
حیات خلوت و س��رگرمی را برای فدراس��یون دارند. اگر توجه به آنها 
سودی برایشان داش��ته باش��د در موردش حرف می زنند و وعده های 
پوچ می دهند اما اگر به کارش��ان نیاید اصلًا اهمیتی به س��ایر تیم ها 
نمی دهند. جای تأس��ف دارد که در مدت کوتاه باقی مانده تا ش��روع 
بازی های هانگژو خبری از برنامه ریزی، تش��کیل تیم و برگزاری اردو 
و دیدارهای دوس��تانه برای تیم امید نیست. دود این فرصت سوزی به 
چشم فوتبال ایران می رود و از هم اکنون باید منتظر رقم خوردن یک 
ناکامی دیگر در کارنامه تیم امید در بازی های آس��یایی باشیم. در این 
ش��رایط حرف از انتخابی المپیک و گرفتن سهمیه پاریس 2024 نیز 

واقعاً خنده دار است.

تیم ملی کشتی فرنگی امروز برای حضور در رقابت های قهرمانی آسیا 
راهی شهر آستانه در قزاقستان می شود. حس��ن رنگرز، سرمربی این 
تیم در خصوص آمادگی شاگردانش اظهار داش��ت: »سال سختی را 
در پیش داریم که با مسابقات قهرمانی آس��یا آغاز می شود، بعد از آن 
مس��ابقات امیدهای جهان و در ادامه رقابت ه��ای جهانی به میزبانی 
تهران را داریم که همگی رویدادهایی سخت و مهمی خواهند بود. هر 
چقدر که به جوانان میدان داده شود آنها افق روشنی پیش روی خود 
خواهند داش��ت و از نظر فنی هم کش��تی ایران در آینده از وجود آنها 
منتفع خواهد شد. رقابت های جهانی را آسیب شناسی کردیم و متوجه 
شدیم کشتی گیرانمان در مبارزات حساس امتیازات عجیبی را از دست 
می دهند به گونه ای که رفتن روی سکو را از ما می گیرد. این اتفاق با وجود 
شایستگی کشتی گیران برای کسب مدال رخ می داد. به همین خاطر 
تمرینات هدفمند را طراحی کردیم تا بتوانیم این مشکل را به حداقل 

برسانیم. خدا را شکر این ضعف بزرگ بسیار کمرنگ شده است.«

تمرینات  هدفمند برای قهرمانی آسیا

حامد قهرمانی

وضعیت تیم امید را از فدراسیون بپرسید

هاشمی: خطری متوجه ورزش 
ایران نیست

اولین جلسه هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک صبح دیروز برگزار شد. 
مناف هاش��می، دبیرکل کمیته ملی المپیک پس از پایان این نشست 
در جمع خبرن��گاران اظهار کرد: »در این جلس��ه ش��اخص اعتبارات 
برای کمک به فدراسیون های المپیکی، آسیایی و آنهایی که در آینده 
می توانند مدال آور باشند بررسی شد. همچنین در خصوص تلاش های 
انجام ش��ده برای افزایش بودجه هم صحبت شد. ما بازی های آسیایی 
هانگژو را در پیش داریم و در سازمان برنامه و بودجه، بودجه تعیین شد. 
در مجلس هنوز جداول نهایی نشده و امیدوارم بودجه تعیین شده برای 

کمیته ملی المپیک با توجه به تورم ما را دچار مشکل نکند.«
   

بحث می��زان حقوق مربی��ان خارجی، نف��رات اعزامی ب��ه بازی های 
آسیایی و بورسیه ورزش��کاران از دیگر مواردی بود که مناف هاشمی 
در صحبت ه��ای خود به آنها اش��اره کرد. وی در م��ورد میزان بودجه 
فدراس��یون ها گفت: »عدد مصوبی که س��ال قبل برای فدراسیون ها 
پیش بینی ش��ده بود در س��ال جدید دو برابر به فدراس��یون ها توزیع 
می شود. در جلس��ه امروز در مورد ش��اخص ها صحبت شد و به توافق 
رسیدیم تا یک هفته آینده س��ه نفر در مرکز نظارت و با حضور خودم 
شاخص ها را نهایی و سهم فدراسیون ها در جلسه بعدی هیئت اجرایی 
مشخص شود تا تلاش های موردی فدراسیون ها ما را مجبور نکند در 

شرایط  پیش آمده ببینیم چقدر باید بدهیم و چقدر ندهیم.«
   

هاشمی در خصوص گزارش به کمیته بین المللی المپیک و خطر تعلیق 
ورزش ایران گفت: »آنها جلسه هیئت اجرایی دارند و هر بار ورزش کشورها 
را بررسی می  کنند. پیش بینی  می شد گزارش و توضیح ما نیز در این جلسه 
مطرح شود و آنچه اعلام شده این است که از گزارش ما نسبتاً قانع شده اند 
و از کمیته ایران خواسته اند بر مسائل ورزشکاران بیشتر نظارت کنند و 
کمیته ایران کمک کند تا مشکلی برای جامعه ورزش ایجاد نشود. ما هم 
باید توجهات را بیشتر و با IOC  هماهنگ باشیم و از ورزشکاران حمایت 
کنیم.« هاشمی در پاسخ به این س��ؤال که امکان تعلیق ایران با توجه به 
اینکه اعلام کردند در مورد حضور ای��ران در المپیک تصمیم می گیرند 
وجود دارد، افزود: »چنین چیزی را استنباط نمی کنیم. آنها در هر مقطع 
می توانند در مورد هر کشوری بررسی کنند . هر اقدامی که لازم بوده وزارت 

ورزش و کمیته در مورد ورزشکاران انجام داده اند.«
   

اما شاید مهم ترین بخش حرف های دبیرکل کمیته ملی المپیک جایی 
بود که فدراس��یون فوتبال را مخاطب قرار داد و از رسانه ها خواست تا 

آخرین وضعیت تیم امید را از فدراسیون پیگیری کنند.
مناف هاش��می گفت: »هم رئیس کمیته و هم بنده، جامعه المپیک، 
جامعه ورزش و  فوتبال دوس��تان انتظار دارند تی��م امید در بازی های 
آسیایی و کسب سهمیه المپیک موفق باش��د. از پیشنهاد ما چند ماه 
گذشته و لازم اس��ت تصمیمات لازم در فدراسیون گرفته شود. با این 
سطح فوتبال که امروز داریم می توانیم در آسیا به جایگاه خوبی برسیم. 
از روز اول این دغدغه و درخواس��ت ما بود و با وجود اینکه بعد از چند 
جلسه به توافق رسیدیم، مشخص نیست به چه دلیلی اقدامی صورت 
نگرفته است. فدراسیون فوتبال باید پاسخگو باشد. آنها باید پاسخگوی 

افکار عمومی و اصحاب رسانه باشند.«
وی در پاس��خ به این س��ؤال که واکن��ش کمیته به عدم پاس��خگویی 
فدراسیون فوتبال چیست، گفت: »چه اقدامی می توان کرد؟ فوتبال با 
والیبال و کشتی برای ما فرقی ندارد. کسی که در مجمع انتخاب می شود 
براساس اهداف و برنامه هایی که ارائه می دهد انتخاب می شود. ما هم کنار 
فدراسیون ها هستیم و همین خواسته را داریم که پاسخی دریافت کنیم. 
رسانه ها باید این مطالبه عمومی مردم را از فدراسیون فوتبال بخواهند . 
شاید اصلًا قبول ندارند در بازی  های آسیایی شرکت کنند. در این شرایط 
چرا ثبت نام کنیم، آنها باید دلیلی داش��ته باش��ند. همه اعضای هیئت 
اجرایی به نمایندگی از همه فدراس��یون ها این مطالب��ه را دارند. ما هم 
امیدواریم اگر نکته و مطلبی دارند یا روی پیشنهاد کمیته حرفی وجود 
دارد مکتوب اعلام کنند و جلس��ه بگذاریم و به یک جمع بندی برسیم. 
شش ماه فرصت تمرین داش��تند، الان هم دیر نیست و پنج ماه فرصت 
داریم. در باشگاه ها نوجوانان  و  جوانان خوبی داریم که می توانند کمک 
کنند. الان تکلیف سرمربی مشخص شده و به آقای قلعه نویی هم تبریک 

می گویم. مطمئناً می توانیم به یک توافق خوبی برسیم.«

ما شناگران بدون استخریم!
عنوان می ش��ود چرا بعد از 10 س��ال، 
ش��نای ایران موف��ق به کس��ب مدال 
جهان��ی، آس��یایی و المپیکی نش��ده 
است، درحالی که با وجود شرایط فعلی 
کسب مدال ش��نا در بازی های آسیایی 
و المپیک ش��بیه به »قص��ه« می ماند. 
رئیس فدراسیون شنای یونان می گوید 
پیامبر شما در مورد شنا گفته است و ما 
آن را اجرا می کنی��م. در یونان بچه ها تا 
12سالگی باید شنا یاد بگیرند و ممکن 
است یک سال مردود شوند و تا شنا یاد نگیرند به مرحله بعد و بالاتر تحصیلی 
نمی روند. زمانی که شناگر یک کشور موفق می شود در رویداد مهمی همانند 
المپیک پنج مدال طلا یعنی بیشتر از تعداد مدال کاروان ایران طلا کسب 
کند، تازه می فهمیم که شنا چه رشته مهمی در ورزش دنیا به شمار می رود. 
اما مشکل اینجاست که فقط بعداز پایان هر دوره از رقابت های المپیک یا 
بازی های آسیایی است که حرف می زنیم، ولی با گذشت زمان همه چیز به 
دست فراموشی سپرده می شود تا اینکه دوباره در آستانه آن رویداد ورزشی 
مهم بیدار می شویم. شناگرهای خوب دنیا در پر قو قرار گرفته اند و کاملًا 
مراقب آنها هستند. بروید و ببینید در رقابت های المپیک چند نفر تیم ملی 
شنای امریکا را همراهی می کنند. از روانکاو و ماساژور گرفته تا سایر کادر 
و ما با آنها فاصله زیادی داریم، اما ما همچنان درگیر استخریم! تا زمانی که 
استخر نباش��د نمی توان کاری انجام داد و فعالیت ها را پیش برد. با بودجه 
8میلیاردی راه به جایی نمی بریم. تمرین نکردن یک شناگر در طول یک 
هفته معادل س��ه ماه ورزش نکردن یک ورزش��کار در رشته توپی است و 
اینگونه بدن از ش��رایط مطلوب دور می ماند. واترپلو خودش را نشان داده 
که می تواند پس از 28سال موفق باش��د و مدال کسب کند. اما با شمشیر 
نمی توانیم به جنگ تفنگ برویم و اگر قرار باش��د با دست بسته به میدان 

برویم، بهتر است در این دوره از مسابقات شرکت نکنیم.«

محسن رضوانی

رئیس فدراسیون شنا


